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Z OPTIMIZMOM V NOVO LETO 1973
Hitro se bliža čas, ko se bomo poslovili od starega in po

zdravili novo leto. To je tudi tisto obdobje, ko pri sebi, v 
družini in še zlasti v delovni organizaciji polagamo obračune 
za minulo pot in iščemo smernice, ki nas bodo vodile v no
vem obdobju.

Razpoloženje, ki zlasti v zadnjem času vlada med našimi 
delovnimi ljudmi na sploh, daje dovolj optimizma, da stopi
mo novim nalogam nasproti z jasnimi pogledi. Tu ni oma
hovanja. Pismo predsednika Tita in izvršnega biroja pred
sedstva ZKJ je VHlo novih moči. Pogledi na nekatere pojave 
v naši družbi so dobili jasnejše obrise. Delovni ljudje so jih 
sprejeli in osvojili. Tudi v praksi. Tu je jamstvo za nove us
pehe na področju samoupravljanja, tu so korenine za izpol
nitev proizvodnih in drugih nalog, tu so začetki novih in pri
stnejših odnosov med ljudmi.

In če se zdaj za hip obrnemo k sebi in pogledamo, kako 
smo delali in gospodarili, s katerimi problemi in težavami 
smo se srečavali, bi lahko na splošno rekli, da smo z delom 
zadovoljni, O tem govorijo tudi finančni pokazatelji. Rok nis
mo držali križem. To lahko zapišemo in povemo na glas. Za
vedali smo se dolžnosti in po svojih močeh in ob najrazlič
nejših objektivnih težavah pa tudi subjektivnih slabostih iz
polnili naloge.

Ker so težave ob taki analizi bolj pomembne kot uspehi, 
na katere bi prav tako ne smeli pozabiti, samo nekaj besed. 
Pomanjkanje nekaterih osnovnih gradbenih materialov je bi
la slabost, ki nas je spremljala skozi vse leto. Vse bolj se tu
di odpira problem pomanjkanja proizvodnih delavcev. To še 
posebej velja za tako Imenovano glavno gradbeno sezono. 
Vprašanje je dobilo zlasti letos svojo težino, in težko je reči, 
kako bo v tem pogledu v naslednjem obdobju. Nič novega 
za nas: kratki dogotovitvenl roki, nepopolna tehnična in fi
nančna dokumentacija. Kot temna senca nas je vse leto 
spremljal problem likvidnosti in v tej zvezi potrebnih obrat
nih sredstev. Bili smo večkrat v težkem položaju. Boleče je 
bilo odlaganje plačil in še in še. Toda, kaj bi. To je zdaj za 
nami, čeprav problemov s tem ni konec. V takšni ali drugač
ni obliki, morda še v ostrejši potezi, se bodo nekateri od teh 
pojavljali tudi drugo leto. Na to smo in moramo biti priprav
ljeni.

Hkrati s tem pa se moramo zavedati tudi nalog, ki jih 
moramo rešiti v prihodnjem obdobju sami. To ne velja sa
mo za boljo organizacijo dela, za večjo in boljšo izkorišče
nost mehanizacije in boljšo mehanoopremljenost, marveč še 
za kaj. Skrbi za strokovno izpopolnjevanje zaposlenih nismo 
nikoli zanemarili. Tako je tudi v novem letu ne bomo. Po
dobno bi lahko rekli za informiranost, za obveščanje članov 
kolektiva* Tudi na tem področju bi lahko še marsikaj napra
vili. Posebno poglavje dela se nam odpira z organiziranjem 
temeljnih organizacij združenega dela v okviru podjetja. Ta 
aktivnost pa je več ali manj v tesni povezavi z aktivnim so
delovanjem v vseh integracijskih procesih znotraj združenega 
podjetja GIPOSS. Prvi koraki so zastavljeni. Ob novih orga
nizacijskih oblikah pa tudi sicer bomo morali stalno delati 
na izpopolnjevanju splošnih aktov, skrbeti za vse močnejšo

vlogo samoupravnih organov itd. Skrb za človeka ostane tu
di v prihodnje osnovno vodilo. To pa hkrati pomeni, da se 
bomo tudi v bodoče spopadli z delovnimi pogoji, z rekreaci
jo, stimulacijo pa tudi s prehrano in nastanitvenimi pogoji 
zaposlenih. Skratka, široka paleta skrbi in obveznosti. Skrbi 
za delovnega človeka.

In za konec: vsem, ki so aktivno sodelovali v reševanju 
nalog in vprašanj, vsem, ki so na kakršen koli način prispe
vali k uspešnemu zaključku leta, vsem članom kolektiva do
ma in v tujini kot tudi vsem poslovnim partnerjem 
SREČNO, ZDRAVO IN USPEHOV POLNO NOVO LETO 1973!

DRUŽBENO POLITIČNE ORGANIZACIJE, 
SAMOUPRAVNI ORGANI IN 
VODSTVO PODJETJA

Dom upokojencev tik pred otvoritvijo. Zahteven objekt iz vidne
ga betona in naravne opeke je bil v roku dograjen
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Komunisti Jngrada" razumemo pismo
PREDSEDNIKA ZKJ TOVARIŠA TITA IN IZVRŠNEGA BIRO
JA PREDSEDSTVA ZKJ KOT POZIV K AKCIJI IN DO
SLEDNOSTI

Komunisti smo sprejeli pis
mo kot spodbudo in konkretno 
napotilo za uresničitev glavnih 
nalog ZKJ in nalog, ki smo jih 
sicer v naši delovni skupnosti 
sprejeli že v preteklosti.

Razprave ob pismu med ko
munisti in med ostalimi člani 
delovne skupnosti pričajo, da se 
v kolektivu krepi vse večje pre
pričanje, da se organizacija Zve
ze komunistov vse bolj odloč
no bori za osrednje mesto in 
odločilno vlogo, da Zveze komu
nistov ni mogoče izenačevati s 
posamezniki, niti je deliti, in da 
se za uresničitev vseh sprejetih 
nalog sama organizira in neneh
no usposablja, tako, da bo ved
no in v pravem času v akciji. 
Brez idejnega in praktičnega 
znanja pa seveda ne bo dosled
nosti.

V organizaciji Zveze komuni
stov se vse bolj uveljavlja spo
znanje, da je potrebno odloča
nje zastaviti razreševanja naj
bolj aktualnih vprašanj kot so:
a) družbeno ekonomski proble

mi poslovanja, ki se morajo 
odražati v racionalnem izko
riščanju delovnega časa, ob 
sodobnejši organizaciji dela, 
tehnologiji, mehanoopremlje- 
nosti in raziskavi našega tr
žišča. Skrb za strokovno izo; 
braževanje in za družbeni 
standard (stanovanja, pre
hrana, delovni pogoji) mora 
imeti še naprej osrednje me
sto;

b) družbeno ekonomsko in po
litično izobraževanje, ki mo
ra sloneti na dejanskih po
trebah naše delovne skupno
sti in družbe kot celote;

c) ustavna dopolnila, ki so v 
središču pozornosti zaslužijo 
še posebno obeležje tudi v 
našem glasilu, kjer gre za 
globlje vsebinske spremem
be v naši delovni skupnosti, 
kjer smo pravilno razumeli 
in tudi pristopili k izvaja
nju;

d) samoupravljanje je neločljivi 
del gospodarjenja in človeka, 
ki s svojim delom in odloča
njem čedalje več prispeva k 
uresničevanju politike Zveze 
komunistov. Temu vprašanju 
bomo poleg že dosedanjih 
prizadevanj posvetili največ 
pozornosti. Zato pozivamo 
vse zaposlene, da se nepo
sredno vključijo v prizadeva
nja, v katerih moramo ures
ničevati naše samoupravne 
normativne akte. To lahko 
dosegamo na proizvodnih se
stankih, svetih poslovnih e- 
not, DS, kolektivnih izvršilnih 
organih. Sektor Ljubljana, 
proizvodni obrati, mehaniza
cija in še drugi so pri dosled
nem izvajanju naših nalog že 
dosegli lepe uspehe. Pri sa
moupravljanju imajo v naši 
delovni skupnosti posebno 
mesto še sindikalne organi
zacije, ki so zadnji čas na 
občnih zborih spregledale 
svoje naloge tudi iz področja 
samoupravljanja, saj sindi
kat dobiva čedalje večji vpliv

pri neposrednem odločanju, 
saj se brez sindikata ne bodo 
mogle odločati važne stvari.

e) Delo družbeno političnih or
ganizacij mora postati trajna 
skrb članov Zveze komuni
stov v naši delovni skupno
sti. Zato bo organizacija Zve
ze komunistov organizirala 
posebne razgovore po oddel
kih OOZK, kjer bomo na
tančno analizirali našo aktiv
nost. Člani ZK ne smejo sta
ti izven vsakodnevnega druž- 
beno-političnega življenja. 
Živimo v času poguma in de
janj* Zagotoviti moramo e- 
notnost gledanj na demokra
tični centralizem, medsebojne 
odnose, tovarištvo, humani
zem, skupne akcije, vredno
tenje doseženega itd.

f) Integracijski procesi in pers
pektivnost ni le enkratno 
spoznanje, temveč je neločlji
vo od naših prizadevanj. Ta
ko strokovnjaki, kakor tudi 
vodstva družbeno političnih 
organizacij, si stalno prizade
vamo, da bi naša delovna 
skupnost ob objektivnem 
spoznanju samoupravnih or
ganov spoznala, da se vse
stransko, tako regijsko, še 
zlasti v okviru republiških, 
možnosti, ob čistih računih 
in tudi znani perspektivi, 
vključimo v širše integracij
ske procese. V sami naši de
lovni skupnosti pa se iz dne
va v dan srečujemo z novo 
mehanizacijo, ki spreminja 
naš način dela, našo organi
zacijo dela. Iz tega sledi, da 
bo čas izkoriščenosti moral 
dobiti posebno obeležje, še 
zlasti, če se spomnimo na 
star pregovor, da je tudi čas 
zlato in da je zamujeno tež
ko nadoknaditi. Celotnemu 
kolektivu bi se godila krivi
ca, če bi ugotavljali, da ni
smo v zadnjem času napre
dovali; toda pri naših cenah 
in zlasti še po pismu ugotav
ljamo, da dinamika proizvod
nje in uporaba tehnike ne 
najde vsepovsod mesta, kjer 
je komodnost in familijar- 
nost ovira za večjo ekspan
zijo na trgu brez večjih na
porov in da bi večja uspeš
nost lahko zagotovila naš 
večji ugled. Pri tem se ne 
moremo odtrgati od očitka, 
zlasti v Celju, da nam očitajo 
nesolidnost, s čimer se ved
no ne moremo strinjati. V 
bodoče moramo bolj kot smo 
doslej prisluhniti razvredno
tenju našega ugleda, ne bo
mo dovolili, da bi kdor koli 
renome 1800-članskega delov
nega kolektiva Ingrad Celje 
podcenjeval. Zato bomo sto
rili vse, da taki ljudje, tudi 
v širši družbeni skupnosti, 
zlasti na področju Celja, ne 
bodo brez osnov ocenjevali 
našega dela, ki zaslužni po
leg ostalih panog našega go
spodarstva, poseben družbeni 
pomen. Družbeno-politične 
organizacije na področju na
šega mesta nam dajejo po

sebno podporo pri naših pri
zadevanjih, kar je očitno, da 
moramo našo povezanost še 
utrditi tudi na ostalih stro
kovnih in znanstvenih pod
ročjih.
Pismo nas ni našlo nepri

pravljene, saj se je Zveza ko
munistov v Ingradu v zadnjem 
času v svojem akcijskem pro
gramu v celi vrsti nalog uprla 
na celotni kolektiv in smo o- 
predelili naloge tako, da je vsak 
lahko poiskal samega sebe in 
da so posamezne organizacije, 
organi in posamezniki nosili od
govornost za nedoslednost in 
neučinkovitost. Vsebina pisma 
torej potrjuje našo dosedanjo 
usmerjenost. Ta naj bi bila po 
ugotovitvah trajna in glavna vse
bina našega dela, ki mora biti 
bolj konkretna, prodorna in re
volucionarna. Komunisti v In
gradu se zavzemamo za večjo 
nadzorstvo nad trošenjem ko
lektivnih sredstev; večkrat bo
mo v prihodnjem obdobju kon
trolirali donos in višino troše
nja, ter svoj delež prispevali pri 
preprečevanju družbeno negativ
nih pojavov. Že leta 1973 se bo
mo zavzeli za vse vidike zmanj
ševanja stroškov poslovanja, 
med drugimi tudi stroške kilo
metrin in dnevnic.

Prizadevanje komunistov za 
zmanjševanje socialnih razlik 
vodijo že na sam začetek raz
prav v SRS. Zavzemali smo se 
zoper razne ekscese in odklone, 
ki izhajajo iz neupoštevanja 
sprejetih družbenih norm o de
litvi in nagrajevanju. Zadnje ča
se pa se vse razprave nagibajo • 
k temu, da skupaj s sindikalno 
organizacijo uveljavimo v bodo
čih samoupravnih sporazumih 
stališča glede temeljnih vpra-

V Uradnem listu SRS štev. 
47/72 so bile objavljene spre
membe in dopolnitve splošnega 
družbenega dogovora v gospo
darstvu, ki pa samo v načelu 
menjajo oziroma dopolnjujejo 
nekatera prejšnja določila. 

Najvažnejša so:
— povišanje KOD za I. in II. 

skupino delavcev
za 100 din mesečno (I. sku
pina 900 din/mes. II. skupi
na 1000 din/mes).

— sredstva za KOD se poveča
jo tudi za vodilna delovna 
mesta, za težke delovne po
goje in za delo ob državnih 
praznikih

— izjemoma se lahko razvršča
jo delavci na delovna mesta 
tudi po stopnjah strokovne 
usposobljenosti delovnega 
mesta, katerega zasedajo (do 
sedaj je bilo veljavno le 
spričevalo, oziroma diploma)

— najvišji osebni dohodek, ki 
je lahko 6.000 din mesečno 
za normalni delovni uspeh 
povečan še za faktor stimu
lacije je lahko povečan naj
več za 25 %

sanj razlikovanj med naj višjim 
in naj nižj im OD. Odnosi med 
kvalifikacijami glede na zahtev
nost dela in končno analizirati 
upravljanje s skladi, to je nji
hovo delitev, glede na skupne 
interese kolektiva; oceniti more
bitne primere favoriziranja in
teresov in potreb zgolj nekate
rih v naši delovni skupnosti. So
cialno varstvo, skrb za mladino, 
rekreacija, družbena prehrana, 
nagrajevanje po delu, delovni 
odnosi, stanovanjska problema
tika, štipendiranje, viri premo
ženja, pripadnost, družbeno po
litična naravnanost in še bi lah
ko naštevali pri naših razpravah 
in ugotovitvah ob pismu in sta
liščih 29. seje CK ZKS. To so 
dosedanje ugotovitve, ki pa še 
niso dokončne, so pa že na za
četku pokazale, da ni nobenih 
ovir v naši delovni skupnosti, 
da si ne bi postavili takega pro
grama, ki ne bi že dopolnjeval 
doslej sprejetih nalog in pripo
mogel k taki aktivnosti, kjer 
bomo vsi lahko prispevali k u- 
resničevanju pisma predsednika 
ZKJ tovariša Tita in Izvršnega 
biroja predsedstva ZKJ.

FRANC VRBNJAK

— če ni mogoče predložiti ra
čuna za prenočevanje, se 
dnevnica za službeno potova
nje poveča za največ 50%

— črtajo se pogoji za valoriza
cijo OD in zamenjajo z do
ločilom, da se bo valorizira
lo zneske skladno z vsako
letnim dokumentom o druž
beno ekonomskih ciljih eko
nomske politike

— znesek za regresiranje pre
hrane se poviša na 60.- din 
na mesec na zaposlenega 
Spremembe veljajo od 1. 10.

1972 dalje.

Sprememba splošnega 
družbenega dogovora
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Proizvodne naloge za leto 1972 in ocena za leto 1973
Iz prikazane tabele je raz

vidno, da ima podjetje v pri
merjavi s proizvodnim pianom 
prevzetih del letos za 114%. Od 
tega preko plana 1U % oortno 
instalacijskih del in 17 % grad
benih del. Ce pogledamo tabelo 
po sektorjih, vidimo, da bo lah
ko vsak sektor izpolnil svoj pro
izvodni letni program z ozirom 
na prevzeta dela, prav tako tudi 
sektor vzdrževalnih obratov, ki 
delno zaposluje svoje kapacitete 
in večkrat tudi rešuje proizvoil- 
ne naloge ostalih gradbenih sek
torjev.

Ce bi hoteli letos z ozirom na 
terminske plane izpolniti svoje 
obveznosti do investitorjev m 
kupcev stanovanj, potem bi mo
rali izvršiti ne samo 114% prev
zetih obveznosti, temveč tudi ti
ste dodatne naloge in dodatna 
dela, ki nujno spremljajo vsako 
investicijo.

Danes želijo vsi investitorji 
čim krajše roke dokončanja 
svojih investicijskih del. Zgodi
lo se je celo, da je investitor 
zahteval, da se montažna hala 
s 4.400 m2 konča v slabih treh 
mesecih! Vse ima svoje mini
malne roke, še posebno pa ve
lja to za gradbeništvo, ker je 
od teh minimalnih rokov odvis
na tudi kvaliteta del.

Res je, da je tehnologija iz
gradnje industrijskih objektov 
močno napredovala, da se da
nes dograjujejo predvsem razne 
industrijske hale v takšnih ro
kih, ki nekaj let nazaj še niso 
bili dosegljivi. To smo dosegli z 
montažo, kjer se vsi nosilni e- 
lementi pripravijo že v delavni
ci, na gradbišču se pa izvrši sa
mo montaža in ostala zaključna 
dela/.

Pri takšnih pogojih dela, ki 
se danes postavljajo na gradbe
nem tržišču, bomo morali teme
ljito razmisliti o naših proizvod
nih kapacitetah podjetja. Te ka
pacitete sestavljajo trije bistve
ni elementi: strokovni kadri,
proizvodni delavci in pa meha
nizacija. Ce vse to ni na objek
tu sinhronizirano, ne moremo 
doseči tistega učinka kot bi ga 
morali, če hočemo doseči po
stavljen rok. Kakšne težave in 
probleme pa potegnejo za seboj 
prekoračitve pogodbenih ro
kov, pa vemo iz dnevnih izku
šenj. Roki dokončanja indust
rijskih objektov so vezani na 
montažo strojev, ki je navadno 
večji del inozemska, na prihod 
montažerskih ekip, planiran 
pričetek obratovanja, vračanja 
anuitet predno začne teči pro
izvodnja, itd. Torej skratka cel 
kup problemov in nevšečnosti, 
ki so vezani tudi z velikimi obo
jestranskimi stroški.

Zato je nujno sestaviti sek
torske proizvodne plane, ki upo
števajo proizvodne kapacitete 
posameznih sektorj ey, zbir teh 
pa naj bo proizvodni plan pod
jetja. Oziroma, podjetje naj 
prevzema samo tista dela na po
sameznih sektorjih, ki se lahko 
vključijo v proizvodni program 
sektorja glede na proizvodne 
zmogljivosti sektorja, s tem pa 
tudi podjetja. Na ta način bo 
potekalo delo v podjetju veliko 
lažje, ker bo planirano. Vemo 
pa, da v gradbeništvu ne bo ni
koli vse idealno, veliko si pa 
lahko pomagamo z dobrim pla
niranjem.

Tabela prevzetih del za leto 
1973 nam pokaže, da imamo 
prevzetih del za naslednje leto 
55%, z ozirom na plan letošnje
ga leta. Od tega lastne proizvod
nje 48% in obrtno inštalacijskih 
del 68%. Po prikazanem stanju 
so pa posamezni sektorji zelo 
različno zasedeni z ozirom na 
razpoložljive kapacitete v na
slednjem letu. Dočim je sektor 
Ljubljana zaseden s prevzetimi 
deli, ostalim sektorjem, razen 
sektorja montaža, še primanjku
je precej del.

Verjetno se bo v naslednjem 
letu povečal odstotek udeležbe 
izgradnje stanovanj za trg, v

primerjavi z odstotkom izgrad
nje investicijskih objektov. Ta 
odstotek znaša v letošnjem letu 
samo 31 %, dočim se je v prejš
njih letih gibal med 35 % do 40 
% celotne vrednosti investicij
skih objektov. Pričakovani pre
mik povečane gradnje stanovanj 
v naslednjem letu narekuje tu
di to, da se v pripravljenih pro
gramih stanovanjske izgradnje 
predvideva povečan obvezen od
stotek prispevka za stanovanj
sko izgradnjo, ki naj omili ve
liko potrebo po novih stanova
njih. Na tem področju bo po
trebno veliko truda in prizade
vanja, da se bomo pravočasno
PREVZETA DELA

vključili v nove sistemske in e- 
konomičnejše tokove stanovanj
ske izgradnje.

Na drugi strani pa lahko pri
čakujemo vsled zaostrenih trž
nih in stabilizacijskih pogojev, 
da bo rast investicijskih del — 
počasnejša. V takšnih pogojih 
bo prevzemanje novih investi
cijskih del še težje. Izpostavlje
no bo težjim tržnim in finanč
nim pogojem. V teh pogojih pri
de še bolj do izraza solidnost 
proizvajalca, tako v kvaliteti iz
vršenih del kot v doseganju po
godbeno prevzetih rokov.

Ivan Cijan, dipl. gradb. ing.
šef tehn. komercialne službe

Vrednost del v 1000 din za leto
Sektor 1972 1973

gradbena obrtna skupaj gradbena obrtna skupaj

Celje prevzeto 38.748 25.675 64.423 6.585 7.748 14.333
plan 36.000 19.000 55.000
% 107 135 117

Žalec prevzeto 13.127 3.465 16.592 976 2.666 3.642
plan 13.500 4.500 18.000
% 98 77 92

Štore prevzeto 13.856 9.903 23.759 300 500 800
plan 8.800 7.700 16.500
% 157 128 143

Montaža prevzeto 7.041 4.378 11.419 5.357 4.818 10.075
plan 6.800 5.200 12.000
% 103 84 95

Konjice prevzeto 6.759 2.834 9.593 1.100 2.600 3.700
plan 4.300 4.200 8.500
% 157 67 113

Vzdr. obr. prevzeto 2.000 500 2.500 — — —

plan 2.500 500 3.000
% 80 100 83

Ljubljana prevzeto 29.004 11.315 40.319 32.000 18.000 50.000
plan 21.500 12.500 34.000
% 135 90 118

Verd prevzeto 3.500 800 4.300 — — —

% 100 100 100
SKUPNO prevzeto 114.035 58.870 172.905 46.318 36.332 82.650

plan 97.400 53.600 151.000
% 117 110 114 48 68 55
din 36.078 18.003 54.081 26.834 27.586 54.420Od tega za %> 31 31 31 58 75 66

trg din 77.957 40.867 118.824 19.484 8.746 28.230za invest. % 69 69 69 42 25 34

Most v Čopovi ulici je pod težo polne obremenitve prestal preizkušnjo
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Betoniranje mostu spričo moderne mehanizacije ne predstavlja več
fizičnega napora

Gradnja
Končno, želje in zahteve ob

čanov, zlasti s prizadetih obmo
čij, so se uresničile. Odločitev o 
gradnji dveh novih mostov v 
Celju je padla na dan pred 
praznikom OF. Tedaj je bila 
podpisana tudi pogodba med 
investitorjem — celjsko občin
sko skupščino ter izvajalcem — 
našim Ingradorm

Prizadevanja za zgraditev 
dveh novih mostov čez Savinjo, 
onega v Čopovi ulici ter tistega 
na Polulah, so bila dolgotrajna. 
Nazadnje se je občinska skup
ščina le odločila za pomembni 
naložbi.

Na javni razpis o gradnji 
mostov sta se prijavila Ingrad 
ter Gradis. Investitor se je odlo
čil za naš kolektiv in s tem za 
mosta v klasični izvedbi.

Ob podpisu pogodbe sta bila 
določena tudi roka za dogradi
tev. Po tem naj bi bil Čopov 
most zgrajen do 10. novembra, 
most v Polulah pa do 20. no
vembra letos. Pri tem niso bili 
všteti cestni priključki in drugi.

Mosta za Ingrad je projekti
ral inž. Vrabec iz Ljubljane. 
Razpisni pogoje so zahtevali ,da 
morata biti takšne konstrukcije, 
da lahko skrijeta v njih instala
cije vodovoda, kanalizacije, pli
na, elektrike in telefona. Naj
debelejša cev je bila določena v 
premeru 80 cm in je morala bi
ti montirana med mostovnima 
nosilcema. Naslednji pogoj je 
bila višina — spodnji del nosil
ca mostu mora biti 50 cm nad 
visoko katastrofalno vodo.

Sektor Celje se je lotil pri
pravljalnih del na mostu v Čo
povi ulici 8. maja, v Polulah pa 
26. maja letos. Težav ni manj
kalo. K vsemu temu pa je da-

Celju
lo vsaj delež še izredno slabo 
leto. Zaradi deževja je Savinja 
večkrat močno narasla in ovi
rala dela.

S temeljenjem mostu v Čo
povi ulici smo pričeli 25. maja 
in to na levem obrežnem opor
niku. Temeljno peto je bilo tre
ba izvesti v andezitnem grohu. 
Oba rečna temelja je bilo tre
ba temeljiti direktno v kameni
no, ker je bila struga brez prod- 
ca. Zaporo okoli temeljev smo 
izvedli z glinastim nabojem v 
posebnem opažu, kar se je do
bro uveljavilo. Medtem ko se je 
del kolektiva boril s Savinjo pri 
izvajanju temeljenja, je druga 
skupina opravljala opažno kon
strukcijo in elemente za novi 
most. Dne 26. julija smo pričeli 
z opaženjem mostne konstruk
cije in dela opravili do 8. avgu
sta, nakar so železokrivci priče
li s polaganjem armature.

Končno je bilo vse priprav
ljeno za izvedbo betoniranja 
mostne konstrukcije, kar je bilo 
izvedeno 31. avgusta 1972. Pri 
tem smo uporabili sistem be
toniranja s črpalko za beton in 
dovoz betona z avtomixerji. 
Kljub težavam (nezadostna 
zmogljivost betonarne) je bila 
masa betona cca 350 kub. met
rov zabetonirana v 28. urah. 
Most v Čopovi ulici je bil po
vsem razopažen 18. septembra 
letos.

Pri nadaljnjem delu na mo
stu je imelo gradbišče velike te
žave in zastoje, saj je bilo pre
cej preostalih del nerešenih in 
odvisnih od dokončne ureditve 
priključkov pest in vseh instala
cij.

Most v Polulah je imel težje 
pogoje za temeljenje, saj je tu

reka globja in ima prodnato 
dno. Zato je bilo potrebno glo
boko temeljenje, kar smo izved
li z betonskimi odprtimi kesoni, 
katere smo zabetonirali na prej 
izdelanem delnem zasutju stru
ge. Tu je tudi večkrat narasla 
Savinja opravila svoje uničeval
no delo. Temeljenje je bilo op
ravljeno 18. septembra letos. 
Most je bil z opažem in arma
turo pripravljen za betoniranje 
v enem mesecu.

Betoniranje smo izvedli 6.

novembra 1972 s črpalko za be
ton, avtomixerji ter z dobavo 
betona iz betonarne. Betoniranje 
je potekalo brez zastojev in je 
bilo izvršeno v 22. urah. Razopa- 
ženje je bilo po šestih dnevih. 
Preostala so še manjša dela, ki 
bodo zaključena prihodnje leto.

Investitor namerava most v 
Polulah usposobiti začasno sa
mo za prehod pešcev, ker še 
nima na voljo sredstev za izved
bo cestnih priključkov. Dela pri 
urejevanju cestnih in drugih 
priključkov na mostu v Čopovi 
ulici se nadaljujejo, njih zaklju
ček pa je odvisen od vremen
skih pogojev.

Roman Ajster, inž. org. dela

SINDIKAT
Predsedstvo sindikalne orga

nizacije, izvoljeno na delovni
konferenci dne 23. 11. 1972

1. Gorjup Stane predsednik 
OOŠ Celje

2. Borinc Alojz — član OOS 
Skupne službe

3. Cirman Marta — tajnik 
OOS Skupne službe

4. Cizej Ignac — član OOS 
Gomilsko

5. Drolc Stanko — član OOS 
Žalec

6. Fifer Egidij — član OOS 
Celje

7. Gaberšek Rudi — član OOS 
Medlog

8. Gmajnič Štefan — član OOS 
Izobr. obrat

9. Kunc Mirko — član OOS 
proizv. obrati

10. Klenovšek Štefan — član 
OOS Štore

11. Kukovnik Franc — član 
OOS Montažne gradnje

12. Mohar Anton — člani OOS 
Sl. Konjice

13. Petan Boris — član OOS 
Ljubljana

14. Tirgušek Alojz — član OOS 
Mehanizacije

15. Vračevič Pero — član OOS 
Ljubljana

Betoniranje plošče mostu na Polulah. V pičlih 24 urah je bilo vgrajenih 350 m3 betona. Betoniranje
se je vršilo z lastno betonsko črpalko

mostov v
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Na delo smo ponosni
GOVOR PREDSEDNIKA DS MIRA MEDVEDA NA SLAVNOSTNI 

IN RAZŠIRJENI SEJI DELAVSKEGA SVETA

Tovarišice, tovariši,
dragi jubilanti,
spoštovani gostje!

Današnje svečano razširjeno 
zasedanje delavskega sveta je 
posvečeno predvsem vam jubi
lantom, ki ste s svojim dolgo
letnim požrtvovalnim in nese
bičnim delom vsak na svojem 
delovnem mestu in v svoji de
lovni sredini prispevali po svo
jih močeh, k dobrobiti in razvo
ju matičnega podjetja, da je 
danes takšno, da smo lahko vsi 
skupaj ponosni nanj.

Prav tako je povezano današ
nje svečano zasedanje s prazno
vanjem našega najpomembnej
šega državnega praznika — 29. 
novembra, ko je na II. zaseda
nju AVNOJ nastala nova Jugo
slavija.

Dovolite, da v naši sredini 
toplo pozdravim vas, dolgoletne 
delavce in ustvarjalce — jubi
lante, vse prisotne vodilne de
lavce podjetja, vse predstavnike 
družbeno političnih organizacij 
in samoupravnih organov pod
jetja.

Spregovoril bi rad nekaj be
sed o uspehih in problemih go
spodarjenja v podjetju, o samo
upravljanju in o integracijskih 
procesih.

Na zadnjem zasedanju delav
skega sveta dne 9. t. m. je bil 
pretežni del razprave posvečen 
gospodarski problematiki. Z de
vetmesečnim obračunom so bi
li ugotovljeni letni poslovni re
zultati, iz katerih smo ugotovili, 
da je bilo naše letošnje poslova
nje dokaj uspešno. To ugotovi
tev naj podkrepimo z nekateri
mi najznačilnejšimi številkami, 
saj so nam vsem zanimive.

Z gospodarskim planom smo 
si v začetku leta postavili kot

cilj, da bomo v letošnjem letu 
dosegli za 175,5 milijona ND ce
lotnega dohodka, od česar naj 
bi odpadlo 51,5 milijona na o- 
sebne dohodke, in 9,5 milijona 
na sklade. Od teh načrtovanih 
vrednosti smo do septembra do
segli naslednje: celotni dohodek 
127,9 milijona, osebni dohodki 
33,6 milijona ter skladi 11,5 mi
lijona ND. Iz teh razmerij in iz 
dosedanjega poteka proizvodnje 
lahko sklepamo, da bo letni 
plan vrednostno v celoti dose
žen.

Posebno zadovoljstvo je, ker 
ugotavljamo izboljšanje rezulta
tov v primerjavi z mesecem 
septembrom v prejšnjem letu, 
poleg tega pa je v zadnjih dneh 
ugotovljeno tudi to da se je raz
lika med našim podjetjem in 
med sorodnimi podjetji v Slo
veniji zmanjšala v našo korist. 
Če izločimo približno 10 %-ni po
rast cen, vidimo, da je letos 
produktivnost za 8 % boljša od 
lanske, da se je ekonomičnost 
izboljšala za 24%, rentabilnost 
za 15 % in akumulativnost za 
8%. Obenem je treba poudariti, 
da je bilo to izboljšanje večino
ma porabljeno za osebne dohod
ke, ki so letos za 26% višji od 
lanskih, dočim smo sklade po
večali za 4 %.

Takšno gibanje razmerij je 
po eni strani posledica oziroma 
pridobitev samoupravnega spo
razuma, po drugi strani pa nas 
vodi k razmišljanju o naši bo
dočnosti in o tem, kako bomo 
zadostili novim predpisom gle
de lastnih obratnih sredstev in 
pokrivanju terjatev. Poleg tega 
pa ne bomo smeli pozabiti tudi 
na opremljenost podjetja, saj 
bomo poleg večjih lastnih ob
ratnih sredstev potrebovali tudi 
več sodobne mehanizacije, če

nočemo, da bi naš razvojni pro
gram ostal le samo deklaracija. 
Naše osnovno in glavno vodilo 
današnjih dni je predvsem pro
izvodna in konkurenčna sposob
nost. Ta osnova je poudarjena 
tudi v našem razvojnem progra
mu, po katerem naj bi do leta 
1975 dosegli že 265 milijonov ND 
celotnega dohodka, kar pa je 
za 51 % več, kot letos in to ob 
samo 15% povečanju števila za
poslenih. Do leta 1975 nimamo 
več veliko časa, zato moramo 
naše akcije za intenziviranje po
spešiti — to pa je izvedljivo le 
s kvalitetnejšim samoupravlja
njem.

Samo vlaganje v osnovna in 
obratna sredstva pa še ni vse, 
kar je treba doseči — potrebna 
bodo tudi sredstva, za našega 
delovnega človeka. Pri tem niso 
mišljeni samo osebni dohodki, 
več skrbi bo treba usmeriti v 
boljšo strokovno strukturo, sta
novanjsko izgradnjo, izobraževa
nje, skratka zagotoviti bo treba 
predvsem neposrednim proizva
jalcem in ustvarjalcem boljše 
in kvalitetnejše življenjske po
goje.

Ob sedanjih že sprejetih in 
že napovedanih družbenih ukre
pih je težko podati točnejšo na
poved za delo v prihodnjem le
tu. Zagotovo pa vsi vemo, da 
bodo pogoji za gospodarjenje 
ostrejši kot doslej, vendar pa so 
poleg dosedanjih uspehov še ne
katera dejstva, ki dajejo naše
mu kolektivu dokaj šen občutek 
varnosti. Takšna dejstva so npr. 
podatki o zagotovljenih delih, 
oziroma sklenjenih pogodbah. 
Za letos bi po pogodbah morali 
izvršiti gradbena dela v vredno
sti 172,9 milijona, to je, za 14% 
več kot znaša zmogljivost grad
bene operative. To bi bilo lažje 
izvedljivo, če bi bolje izvrševali 
predvsem pogodbene roke, bo
lje koristili delovni čas, če bi 
bila boljša organizacija dela itd. 
Za prihodnje leto imamo že 
sklenjenih pogodb za cca 35% 
gradbenih kapacitet, med tem 
ko ima sektor Ljubljana pre
cejšen del zmogljivosti zaseden 
celo za več let. Prav tako je.do- 
bro zaseden tudi_ sektor v tujini, 
posebno še sedaj, ko imamo na 
tujem tržišču še delo v Avstri
ji.

Delo bomo torej imeli, ven
dar pa bo treba delati še bolje, 
hitreje in kvalitetneje ter pred
vsem bolj organizirano.

V samoupravnem sistemu se 
z nenehnimi zakonskimi dopol
nili in predpisi stvari izboljšuje
jo in se tudi morajo izboljševa
ti v korist delovnega človeka. 
Nekaj, predvsem delavskih u- 
stavnih dopolnil pogojuje in da
je več demokratičnih pravic ne
posrednim proizvajalcem, da bi 
lažje in bolj demokratično u- 
veljavljali svoje samoupravne 
pravice.

Tovarišice in tovariši, stoji
mo pred ustanovitvijo in formi
ranjem temeljnih organizacij 
združenega dela, ki bo zahtevalo 
•od slehernega člana kolektiva 
zelo odgovorno sodelovanje v 
javnih razpravah, ki so pred 
nami. TOZD morajo biti osnova
ne in oblikovane zelo premišlje
no in zdravo, kajti, zavedati se 
moramo, kakor si bo bomo po

stlali — tako bomo tudi ležali.
Omenim naj, da komisija za 

realizacijo ustavnih dopolnil pri 
podjetju dela zelo intenzivno in 
z vso resnostjo na gradivu o 
ustanavljanju TOZD, po zastav
ljenem si programu dela. Prav 
tako je pred dokončno izdelavo 
in izidom v javno razpravo os
nutek programa za načrtno sta
novanjsko izgradnjo v obdobju 
do leta 1976. Po sedanjih pred
videvanjih naj bi v petih letih 
ustvarili dodatni stanovanjski 
sklad v vrednosti cca 28,5 mili
jona ND. Za to pa bodo potreb
na velika sredstva dohodka, pa 
tudi večji napori kolektiva, kot 
tudi samoprispevanj e naj višje
ga dela denarnih sredstev samih 
interesentov stanovanj in seve
da tudi delež bančnih zavodov.

Ugotavljam, da se samoup
ravni procesi dokaj dobro raz
vijajo v podjetju, kar se čuti v 
veliki delavnosti kolektivnih iz
vršilnih organov, v nekaterih še 
prav posebno, v nekaterih pa 
malo manj. Prav tako se čuti 
dobro delo v svetih poslovnih 
enot, vendar poudarjam, da se 
nekateri sveti poslovnih enot 
premalo zavedajo svoje samoup
ravne vloge, kar se občuti v 
premajhni delavnosti. Za delo v 
samoupravnem sistemu ni ne
kih fiksnih receptov, delo zavisi 
predvsem od dela vsakega po
sameznika v delovnih enotah in 
njegovega prispevka v samoup
ravnem in političnem sodelova
nju, ne pa samo na strokovnem 
delovnem področju. Samouprav
nim organom je v veliko pomoč 
tudi zelo plodno sodelovanje 
političnih organizacij v podjetju, 
kar se je pokazalo kot zelo ko
risten način, posebno še pri za
vzemanju skupnih enotnih sta
lišč. Tako sodelovanje bo še 
bolj potrebno že najbrž v začet
ku novela leta 1973, ko bodo sto
pili v veljavo ostri stabilizacij
ski zakonski predpisi. Na te 
predpise dajem še poseben pou
darek, da se bodo vsa nelikvid
na podjetja oziroma delovne or
ganizacije znašle v velikih teža
vah in bodo morale nekatere od 
njih deliti tudi celo 90 % oseb
ne dohodke. Izhajajoč iz tega 
moramo tudi pri nas biti vsak 
trenutek pripravljeni in tudi u- 
sposobjeni, da negativne pojave 
v samoupravljanju kot osnov
nem družbenem procesu naše 
družbe rešujemo takoj in sproti, 
skratka ne smemo pod nobenim 
pogojem zabresti v težave, ker 
iz težav je priplavati zelo težko.

V današnjem času, ko so ze
lo važni in pomembni integra
cijski procesi, mi ne stojimo ob 
strani. Zelo intenzivno se zavze
mamo in podpiramo vse, za na
še prilike možne integracije, do 
katerih prihaja in je moralo pri

Podelitev jubilejnih nagrad je Imela svečano obeležje, kar bo za 
mnoge jubilante nepozabno srečanje
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ti zaradi prevelike razdroblje
nosti delovnih organizacij, v 
gradbeništvu pa še posebej. Eno 
prvih in najresnejših pristopov 
našega podjetja v integracijo, je 
pristop v združeno gradbeno 
podjetje Giposs, v katerem se
stavu je osem slovenskih grad
benih podjetij. Ne bom našteval 
prednosti izboljšav, ki jih taka 
integracija nudi posameznemu 
podjetju v takem združenju, 
ampak je jasno eno dejstvo, da 
podjetje, ki se bo našlo osam
ljeno v prihodnosti, bo imelo 
verjetno velike težave s svojim 
obstojem, posebno pa še glede 
na pričakovane stabilizacijske 
ukrepe.

Ravno v teh dneh pričakuje
mo celo vrsto osnutkov doku
mentov, ki jih pripravljata usta
novni in koordinacijski odbor v 
Gipossu, ki jih bomo dobili v 
javno razpravo v kolektivu. Pri

javni razpravi bomo morali biti 
vsi člani kolektiva zelo delovni 
in aktivni, da bomo s svojimi 
prispevki resnično izboljšali te 
akte, ker bo to že kot važen in 
začeten faktor za uspešno sode
lovanje v združenem gradbenem 
podjetju Giposs, kot celote.

Pozitivna so tudi prizadeva
nja za regijsko integracijo grad
bincev, kjer tudi mi zavzeto so
delujemo.

Poudarjam še enkrat, da bo
mo pozitivne in perspektivne in
tegracijske procese podpirali in 
s tem tudi prispevali k izbolj
šanju gospodarskega položaja v 
naši samoupravni družbi.

V teh dneh, ko praznujemo 
tudi naš največji državni praz
nik — praznik republike, smo 
lahko zadovoljni in ponosni, da 
smo v vseh teh letih z ustvar
jalnim in kvalitetnim delom pri
spevali k izgradnji naše socia

listične domovine. Čeprav so 
številke mnogokrat suhoparne in 
celo nezanimive pa le izpričuje
jo na neposreden način doseže
ne rezultate našega dela. Danes 
smo videli in si osvežili rezulta
te dela v letošnjem letu, ki niso 
slabi, vendar nas naj ne zavede
jo v spanje in nedelavnost, tem
več nam naj dajo še več delov
nega elana za še boljše gospo
darjenje. Dobri samoupravni 
odnosi morajo biti v celotnem 
kolektivu še bolj prisotni, kar 
je v prvi vrsti jamstvo za dobre 
poslovne rezultate.

Pismo tovariša Tita in smer
nice izvršnega biroja CK ZKJ 
nas ni našlo nepripravljene, zato 
nam morajo še v bodoče služiti 
kot osnovno vodilo pri našem 
nadaljnjem delu, da ob naših 
razmišljanjih in prizadevanju še 
bolj upravičimo zaupanje celot
ne družbene skupnosti — kot

kolektiv, ki ustvarja in aktivno 
sodeluje v zgradbi boljših gos
podarskih in družbenih pogojev.

Zato je današnja svečana se
ja delavskega sveta v razširje
nem sestavu tudi praznik nas 
vseh, od jubilantov, vseh članov 
kolektiva in je tako celotna 
svečanost združena s praznova
njem dneva republike. Ponosni 
smo, ker smo z našim doseda
njim delom v polni meri pripo
mogli k temu.

Naj zaključim z besedami, ki 
izražajo enotno misel nas vseh 
ob strokovnosti, izkušnjah in 
hotenju, za še boljšimi delovni
mi in družbenimi dosežki bomo 
s krepitvijo samoupravnih in 
družbeno-političnih odnosov mo
rali narediti še korak bližje k 
cilju to je, k našem samouprav
nem socializmu.

25
LETNIKI

Hržica Ljudevit

Jerneje Franc Čmak Lea

Moderc Nežika

Hlačar Ivan

Podpredsednik Skupščine obči
ne Celje tov. Marjan Ašič je če
stital jubilantom in kolektivu 

za dobro gospodarjenje

20
LETNIKI

Bratina Franc Gorišek Matija Jarnec Mijo Jur a j Stanko Kovač Jože

Dregarič FranjoArtiček Martin Jalšovec Vinko . Jecl Karel Kajba Robert Lipovlšek Danijel
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Direktor ing. Henrik čmak se je v imenu kolektiva zahvalil jubilan
tom za dolgoletno delo v podjetju

jubilanti

Lobe Hermina

Lupret Radoslav

Oberžan Jože

Ograjšek Anton

Petrej Anton

Pilih Anton

Mumlek Ivan Omerzu Ladislav Pungeršek Franc

Radič Zdravko Škoflek Milan Vorina Janez

Zavec Franc
Rajh Vlado Štefko Milan

Njegovec Vjekoslav

Žohar Evgen

Rupnik Alojz Videnšek Dominik

Sabol Drago

Šistek Ram iz Vončina Ivan

Žager Tilčka

Rotar Karl Turščak Štefan

Zlato značko za 20 let neprekinje
nega dela dobi še BOŽIC IVO
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NAŠI JUBILANTI — NAŠI JUBILANTI — NAŠI JUBILANTI —NAŠI JUBILANTI — NAŠI JUBILANTI — NAŠI JUBILANTI

15
LETNIKI

Srebrne značke za 15 let neprekinjenega dela dobijo še: 
CIZELJ MIRKO, DODLEK STJEPAN,

KAPUN VIKTOR in KOS ANTON

Boj Stjepan 
Bandič Jerko 
Bec Jože 
Berghaus Ivan 
Bezlaj Ivica

Antolič Martin 
Bratina Leon 
Cerovšek Bogomir 
Cvetič Rudolf 
Čelik Anton

čosič Ivana 
Drame Leopold 
Dregarič Franjo 
Fevžar Marko 
Fidler Franc

Golež Hedvika 
Gorupič Jože 
Hindel Vinko 
Ikeljič Osman 
Jevcršek Silvester

Jazbec Franc 
Jeraša Pavla 
Kovačič Anton 
Kunc Ela
ing. Kuzman Vinko

Lazar Stanko 
Ledi Hugo 
Lupret Vilim 
Markušek Avgust 
Mulej Marjan
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Novak Milan 
Pesjak Anton 
Salobir Stanko 
Šmarčan Martin 
Videnšek Franc

Olenšek Viljem 
Račečič Robert 
Šestanj Ivan 
Uranič Ivan 
Vodovnik Rudolf

.........

Perovič Zvonka 
Roškarič Josip 
Težački Djuro 
Verbovšek Alojz 
Zorinčič Rudolf

10
LETNIKI

Antolinc Franc 
Debeljak Ivan 
Javornik Emil 
Konjevič Muharem 
Kmjovšek Ivan

Borštner Konrad 
Drofenik Alojz 
Kolar Djuro 
Kostanjšek Ludvik 
Lubej Martin

Cizej Ignac 
Felicijan Vinko 
Komerički Franc 
Krklec Vinko 
Majer Josip
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Marzidovšek Rudi 
Mezga Martin 
ing. Pavlin Peter 
Pilič Ivan

Pesjak Dominik 
Petek Ivan 
Radakovič Božo 
ing. Rihteršič Polde

Rogan Andrej 
Strašek Franc 
Skrabar Franc 
Šmarčan Jože

Štolekar Franc 
Turnšek Ivan 
Ulamec Anton 
Vodlak Vinko

Vodovnik Marjan 
Zajc Julij 
Zanj ko On ton 
Žlender Franc

Žohar Rudolf 
Žvegler Jože 
Zupanič Vjekoslav

Ročno uro za 10 let 
neprekinjenega dela, 
dobijo še:
Brežnik Matevž, 
Omerzel Silvester, 
Pofuk Franjo ter 
Ropoša Anton

Že tradicionalna športna akcija za Dan republike — tekmovanje 
med enotami podjetja — Je tudi letos dosegla svoj namen tako po 
masovnosti kot po kvaliteti. Tekmovanja, ki se je odvijalo v šestih 
športnih panogah, se je aktivno udeležilo 153 članov kolektiva iz 
sektorjev: Celje, štore, proizvodni obrati, mehanizacija, PGM, 
vzdrževalni obrati in skupne službe. Ostali sektorji: Ljubljana, Slov. 
Konjice, Žalec ln montaža tokrat na žalost niso sodelovali.

Tekmovanja so se odvijala skozi ves mesec november, zaključila 
pa so se s podelitvijo prehodnega pokala na slavnostni seji DS 
enoti, ki je zbrala največ točk. Tako je pokal ponovno osvojil sek
tor PO.

Posamezni sektorji so se v skupnem plasmanu uvrstili kot sledi:
1. sektor proizvodni obrati
2. skupne službe
3. mehanizacija
4. sektor Celje
5. sektor PGM
6. sektor vzdrževalnih obratov
7. sektor Štore

Želimo, da bi to tekmovanje ostalo še naprej tradicionalno in 
vabimo k sodelovanju tudi enote, ki so sedaj stale ob strani.

Šef proizvodnih obratov tov. Slavko Kukovec prevzema prehodni
pokal
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Gospodarjenje v letu 1972
Koledarsko in poslovno leto 

1972 se izteka. V času, ko vse
povsod delajo obračune za te
koče leto in načrte za naprej, je 
za delovno organizacijo najpo
membnejše, da temeljito pregle
da svoje poslovanje in na tej 
osnovi išče zaloge za prihodnje, 
da izlušči probleme in predvidi 
ukrepe. Kako je poslovalo naše 
podjetje letos? Zaradi raznoliko

sti, velikosti in prepletenosti po
slovnih dogodkov (in tudi teh
ničnih razlogov) dokončnih po
datkov ne moremo posredovati. 
Sistematično so pa že obdelani 
podatki periodičnega obračuna 
za prvih 9 mesecev. Ti podatki, 
dopolnjeni z nekaterimi že zna
nimi novejšimi, nam zadovoljivo 
pojasnjujejo tudi celotno poslo
vanje.

Poslovni uspehi od 1.1. do 30. 9.1972
1. Celotni dohodek
2. Porabljena sredstva
3. Dohodek (1.-2.)
4. Osebni dohodki
5. Dobiček

V tabeli 1 so navedeni naj
pomembnejši kazalci poslovanja 
za prvih 9 mesecev. Vsi so zado
voljivi. Za tako ugotovitev so 
potrebne dodatne utemeljitve.

1. Celotni dohodek se je v 
primerjavi z enakim lanskolet
nim razdobjem povečal za 17%. 
Odstotek povečanja je manjši 
kot je bil lani v istem razdob
ju (24%), toda večji kot je po
večanje vrednosti dejavnosti 
gradbenih podjetij Slovenije v 
prvih devetih mesecih letos 
(7%).

Indeks povečanja vrednosti 
proizvodnje I-IX 1972

I-IX 1971

— Ingrad 117 %
— gradbena DO Sloveniji 107 %

1971 1972

108.678.147
67.714.071
40.964.076
26.729.476
10.674.063

127.900.074
79.060.983
48.839.091
33.584.879
11.542.015

Indeks

117
116
119
126
104

eko-pokazatelji (produktivnost, 
nomičnost, rentabilnost).

3. Dohodek kaže glede na po
večanje celotnega dohodka nor
malno zadovoljivo rast. V struk
turi dohodka se je pomembne
je povečal delež osebnih dohod
kov, zmanjšal pa delež dobička.

4. Osebni dohodki so porasti! 
za 26%. Tako so se povečali 
predvsem zaradi vsklajanja o- 
sebnih dohodkov z določbami

samoupravnega sporazuma, ki 
je pričel veljati letos. Skupno 
povečanje osebnih prejemkov 
zaposlenih ni tako visoko, ker 
se je skoraj ves pavšalni teren
ski dodatek, ki se je še izplače
val lani, spremenil v osebne do
hodke.

Naše podjetje bi lahko od
vedlo po določbah samouprav
nega sporazuma 35.258.041 din 
za osebne dohodke s prispevki. 
Doseženi osebni dohodki so 
33.584.879. Za razliko med obe
ma zneskoma (1.673.162) bi lah
ko OD s prispevki še povečali. 
Toda tako povišanje pomeni v 
današnjem položaju precejšen 
finančni problem.

5. Dobiček je letos le za 4% 
večji kot lani, a lahko bi bil še 
manjši zaradi velikega poveča
nja OD po samoupravnem spo
razumu. Tako je dobiček dovolj 
visok. Presega tudi minimalno 
akumulacijo, ki je za nas pred
pisana pa samoupravnem spo
razumu (8.908,370). Že sedaj pa 
moramo predvideti določeno re
zervo zaradi znižanja dobička 
ob koncu leta, kot posledice no
vih predpisov. Prenagljenih 
sklepov o delitvi dobička ne 
smemo sprejemati, ker se nam 
lahko zmanjša zaradi zastarelih 
terjatev.

Zaposlenost
Podatki o poslovnem uspehu 

nam ne dajo celovite slike o gi
banju proizvodnje. Moramo jih 
primerjati z uporabljenimi sred

stvi in številom zaposlenih.
Poglejmo primerjave s 

lom zaposlenih:
števi-

1971 1972 Indeks

V prvih devetih mesecih smo 
dosegli 73% planiranega letnega 
celotnega dohodka. Običajno je 
ta odstotek 75 %.
— celotni dohodek '

I-IX 127.900.074
— planirani CD

za leto 1972 175.500.000
— % realizacije 73 %

Planirani celotni dohodek bo
mo v letošnjem letu vseeno lah
ko dosegli. Precejšno rezervo 
predstavlja vrednost nedovršene 
proizvodnje (30.345.342). Med ne
dovršeno proizvodnjo je nekaj 
stanovanjskih objektov velike 
vrednosti, ki bodo verjetno v 
letošnjem letu gotovi in tudi ob
računani (stolpnica Kocbekova, 
poslovno stanovanjski blok La
ško, stanovanjski blok UJV La
ško itd.). Tudi na ostalih objek
tih so dela v zadnjih mesecih 
leta v polnem teku. Na vsak 
način moramo z delom in pra
vočasnim obračunavanjem vsaj 
doseči višino planiranega letne
ga dohodka.

2. Porabljena sredstva so bi
la letos za 16 % večja od lan
skih. Povečanje je za 1 % manj
še od povečanja celotnega do
hodka, kar gre v korist višjega 
povečanja dohodka. Vsekakor 
pa ne moremo trditi, da je 1 % 
razlika v porastu celotnega do
hodka in porabljenih sredstev 
rezultat boljše notranje organi
zacije in poslovanja. Za tako u- 
gotovitev so potrebni dodatni

— povprečno število zaposlenih
— CD na 1 zaposlenega (pro

duktivnost)
— dobiček na 1 zaposl. 

(akumulativnost)
Celotni dohodek na enega 

zaposlenega se je povečal za 
18%, torej za 1% več kot je 
povečanje celotnega dohodka sa
mega. Celotno povečanje celot
nega dohodka je bilo doseženo 
ob zmanjšanem številu zaposle-

1639 1628 99
51.151 60.423 118
6.270 6.789 108
nih. Torej se je za 18% pove
čala produktivnost le zaradi po
večanja cen in pa resnično bolj
šega prizadevanja zaposlenih. 
Akumulativnost se je v glavnem 
povečala iz istih razlogov kot 
dobiček, kar smo že obdelali.

Gibanje sredstev
Gibanje sredstev podjetja je 

pomemben cilj poslovanja. Po
večanje in pravilno angažiranje 
sredstev je izrednega pomena 
za tekočo in bodočo proizvod
njo, saj predstavlja osnovo za 
doseganje proizvodnih uspehov

Osnovna sredstva
Osnovna sredstva 
(v 1000 ND)

— nabavna vrednost
- odpisna vrednost

— sedanja vrednost

Vrednost osnovnih sredstev 
se je močno povečala. Precejšen 
del povečanja gre na račun re
valorizacije osnovnih sredstev, 
pa tudi novih osnovnih sredstev 
smo nabavili precej. Trenutno 
je v izgradnji mizama pro
izvodna hala, nabavljenih pa je 
bilo precej strojev in opreme.

(ob primerni prizadevnosti čla
nov kolektiva). Zaradi tega je 
treba gibanje sredstev (virov m 
naložb), povečanje ali zmanjša
nje posameznih oblik sredstev 
ter angažiranost posameznih o- 
blik posebej proučiti.

1971 1972 Indeks

32.766 48595
17.733 30.466
15.033 18.129 121

Obratna sredstva
Za nemoten potek proizvod

nje je odločilnega pomena giba
nje obratnih sredstev. Navaja
mo nekatere najpomembnejše 
podatke o virih in naložbah o- 
bratnih sredstev. Ostali podatki 
so manj pomembni in bi zmanj

šali preglednost prikaza.
Stanje obratnih sredstev na 

dan 30. 9. 1972:

I. Viri
1. poslovni sklad ObS 33.665.380
2. krediti za ObS 18.916.295
3. dobavitelji 18.971.679
4. avansi in

predplačila 27.281.439
5. rezervni sklad 2.839.087

II. Naložbe
6. terjatve do

kupcev 42.286.414
7. denarna sredstva 1.987.954
8. zaloge materiala 14.955.422
9. zaloge drobnega

inventarja 4.488.924
10. nedovršena

proizvodnja 30.345.342
11. komunalno urejanje

in zemljišča 14.078.637
12. vročena (vezana)

sredstva 8.887.127

Skupno je razpolagalo podje
tje 30 .9. tega leta s 126.475.000 
din obratnih sredstev, ker pred
stavlja povečanje za 13% napro
ti obdobju lani. Povečanje je 
manjše kot je povečanje celot
nega dohodka, kar kaže na do
ločeno izboljšanje obračanja o- 
bratnih sredstev.

Med viri obratnih sredstev se 
je letos povečal tako poslovni 
sklad kot tudi ostali viri obrat
nih sredstev, predvsem avansi 
in predplačila ter krediti. Velja 
pa opozoriti, da bo moralo pod
jetje še hitreje poravnati svoje 
obveznosti do dobaviteljev (ki 
so nas letos kreditirali povpreč
no 77 dni, lani pa 88 dni), pri 
dobivanju kreditov pa banke 
postavljajo vse ostrejše pogoje. 
Torej bo treba še povečati de
lež lastnih virov (poslovni 
sklad) obratnih sredstev.

Med naložbami ObS letošnje 
leto niso pomembneje porasle 
terjatve do kupcev in denarna 
sredstva. Pri septemberskih sal
dih terjatev je celo razviden pa
dec. Toda terjatve so še vedno 
visoke, v povprečju so letos 
znašale 48.504.594 din. V pov
prečju smo kupce kreditirali 91 
dni (lani 94 dni). Problemom 
terjatev moramo posvetiti vso 
pozornost. Predvsem moramo 
zmanjšati stare terjatve, ki nam 
bodo s 1. 1. 1973 zmanjšale po
slovni uspeh. Na višino terjatev 
vpliva tudi obračunavanje ob
jektov in reklamacije, za kar 
so krivci večinoma v podjetju 
samem!

Posebej moramo opozoriti na 
visoko raven zalog materiala in 
drobnega inventarja, ki se stal
no veča. Ugotavljanj in razmiš
ljanj o tem je bilo že dovolj.

Letošnja inventura ponovno 
odkriva določene probleme. Mi
slim, da moramo v sedanjem 
trenutku podrobno proučiti za
loge materialov in sprejeti od-
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ločnejše ukrepe pri poslovanju 
z materialom, materialni evi
denci, kontroli poslovanja z ma
terialom, pri smotrnem nabav
ljanju materialov in odpravlja
nju zalog, ki presegajo optimal
no višino. Konkretno bo treba

zaostriti odgovornost vseh pri
zadetih.

Vrednost nedovršene proiz
vodnje je zelo visoka. Storiti 
moramo vse, da se zmanjša, s 
čemer bomo del obratnih na
ložb sprostili za druge namene.

Katere naloge nas čakajo ?
Kaže, da bomo letošnje leto 

zaključili sorazmerno uspešno. 
Tako oceno dajemo predvsem 
zaradi tega, ker so bili pogoji 
gospodarjenja zaostreni. Znano 
je, da je gradbeništvo močno 
občutljivo na doganjanja in pro
bleme v gospodarstvu nasploh. 
Leto 1972 pomeni leto pospeše
nih prizadevanj za odpravo os
novnih žarišč nestabilnosti in 
inflacije, za izboljšanje likvidno
sti, za večje uveljavljanje eko
nomskih zakonitosti. Vodila se 
je bitka proti nepokritim inve
sticijam, prekomerni splošni 
potrošnji... Sprejetih je bilo 
vrsta družbenih ukrepov in do
govorov na vseh ravneh. V tak
šnih pogojih se je fizični obseg 
proizvodnje v gradbeništvu ce
lo zmanjšal. Zaostrila se je kon
kurenca na gradbenem trgu. 
Težje je bilo pridobiti dela, tudi 
cene gradbenih objektov so 
manj porastle kot n. pr. cene 
gradbenega materiala. Ekonom
ski cilji, ki si jih je zastavila 
družba ob začetku leta niso bili 
doseženi, tako kot bi si želeli. 
Razen odprave tekočega pri
manjkljaja v plačilni bilanci s 
tujino, nismo dosegli bistvenih 
pozitivnih premikov pri reševa
nju najpomembnejših proble
mov.

V novo leto se prenaša pre
cej starih nalog (nestabilnost, 
nelikvidnost, inflacija, nepokri
te investicije, neskladje med po
nudbo in povpraševanjem).

Sprejetih je bilo precej no
vih, ostrejših ukrepov za izva
janje omenjenih nalog. Ti ukre
pi bodo pričeli veljati v glav
nem v prihodnjem letu. Pred
vsem z marsikje strah vzbuja
jočim 1. januarjem 1973, bodo 
pričeli delovati nekateri zares 
zahtevni ukrepi. Prav je, da raz
mislimo o njih, saj je pismu 
predsednika Tita in izvršnega 
biroja ter drugih političnih gi
banjih v celi Jugoslaviji v zad
njem času sprejeta odločna vo
lja, da se dogovorjenega resnič
no držimo.

Gospodarske organizacije bo
do nekateri novi predpisi moč
no prizadeli. Poglejmo najpo
membnejše predpise:
1. Delovne organizacije morajo 

imeti zagotovljena iz lastnih 
virov in kreditov z vračilnim 
rokom 5 let najmanj tolik
šna obratna sredstva, kot 
znaša letna povprečna vred
nost zalog. Delovne organiza
cije, ki ne izpolnjujejo tega 
pogoja, ne morejo vlagati la
stnih sredstev v investicije, 
banka pa jim ne more dati 
kredita za investicije v os
novna sredstva.

2. Ce ima delovna organizacija 
blokiran žiro račun nepretr
goma 90 dni ali če ima ne
pokrito izgubo po zaključnem 
računu se začne postopek sa
nacije v taki delovni organi
zaciji. Pri sanaciji sodelujejo 
predvsem upniki delovne or
ganizacije — z dajanjem sa
nacijskih kreditov in pret
vorbo zapadlih terjatev v 
dolgoročne kredite ali pa tu

di odpisom določenih terja
tev.

3. Za terjatve, pri katerih je po
teklo od roka zapadlosti več 
kot 90 dni, - se bo z zaključ
nim računom 1972 znižal do
hodek za 12,5 % vrednosti 
teh terjatev. To bo zmanjša
lo možnosti za delitev do
bička.

4. Podjetje z blokiranim žiro 
računom ali nepokrito izgu
bo bodo lahko v letu 1973 iz
plačevala le 90% povprečnih 
osebnih dohodkov iz letoš
njega leta.
O vplivanju gornjih ukrepov 

na podjetje so že izdelane po
trebne študije in izračuni. Prve

ocene o neposrednih posledicah 
ukrepov so relativno ugodne. 
Najpomembnejše naloge nas ča
kajo v zvezi z zalogami in z viri 
obratnih sredstev nasploh. Po
sebej moramo proučiti naše dol
žnike, ki bi lahko zapadli v sa
nacijo. Takih je nekaj. Paziti 
moramo, da nam saniranje teh 
podjetij ne bo vezalo preveč 
naših sredstev. Tudi del dohod
ka (in dobička) nad 90 dni. Žal 
bi bilo ocena o znižanju dohod
ka po ZR ob času pisanja pri
čujočega prispevka preuranje- 
na, in je ne dajem. Predpis o 
90% OD nas skoraj zagotovo ne 
bo prizadel.

Novi ukrepi bodo povzročili 
znižanje sredstev za investici
je. Ker bodo ukrepi prizadeli 
velik del podjetij in ostalih in
vestitorjev bodo tudi posledice 
velike. Zaradi tega lahko priča
kujemo predvsem v drugi polo
vici prihodnjega leta zaostaja
nje gradenj, malo dela za grad
bince. To pomeni še ostrejše po
goje na trgu. Edino v stanovanj
ski gradnji lahko pričakujemo

določen napredek, kot rezultat 
povečanja prispevka s 4% na 
6% in ostalih ukrepov s tega 
področja.

Opisane spremembe ter do
seženi rezultati in izkušnje pred
stavljajo velike obveze, hkrati 
pa pomenijo prehod na boljše 
gospodarjenje, kar je tudi naš 
cilj. Vsekakor bomo v takih po
gojih gospodarjenja, h kakrš
nim teži družba in podjetje, la
že izbrali smotrne odločitve. Za 
to pa bomo morali združevati 
in naj racionalneje uporabljati 
sredstva in znanje. Predpogoj za 
ukrepe pa slej ko prej ostaja 
pripravljenost za prilagajanje 
posamičnih interesov z interesi 
kolektiva, kjer delamo in vest
nost ter prizadevnost pri delu. 
Nalog je dovolj. Ni se jih treba 
posebej zmišljevati. Vsakdo, na 
kateremkoli delovnem mestu je, 
jih ob poštenem in odgovornem 
odnosu do dela najde dovolj. 
Težave, ki nas pri tem ovirajo 
moramo reševati z uveljavlja
njem samoupravljanja.

Franc Gazvoda

Detajl južne fasade — doma upokojencev — z varnostnimi stopnicami.

Plan stanovanjske gradnje
Leto 1972 je leto korenitih 

sprememb na področju stano
vanjske politike. Rezultat orga
niziranih prizadevanj v republi
ki so številni novi republiški in 
občinski predpisi, ki precej dru
gače zastavljajo reševanje sta
novanjskih problemov kot je 
bila dosedanja praksa. Osnova 
novega reševanja je načrten pri
stop k reševanju. Načrte za re
ševanje stanovanjskih proble
mov so dolžne izdelati pred
vsem delovne organizacije in ob
čine. Plani stanovanjske grad
nje so iztočnica za družbeno ak

cijo spreminjanja dosedanjih 
pravil za reševanje stanovanj
skih vprašanj — tako v podje
tju kot v občini.

Na osnovi gornjih izhodišč je 
bil tudi v naši delovni organiza
ciji izdelan srednjeročni plan 
stanovanjske gradnje za obdob
je 1972 — 76. Plan je sprejel 
odbor za delovna razmerja in 
nagrajevanje. V tem dokumentu 
so konkretno opisani načini re
ševanja stanovanjskih proble
mov pri nas. Tako se bo dalo 
najhitreje priti do stanovanja. 
Svojo potrditev bodo morale

nove spremembe doživeti še v 
praksi. Pričujoči prispevek je 
namenjen predvsem tistim, ki 
bodo v obdobju pred nami re
ševali svoj stanovanjski prob
lem.

NOVOSTI V STANOVANJSKI 
POLITIKI___________________

Srednjeročni plan izgradnje 
temelji na naj novejših spre
membah v stanovanjski politi
ki. V letu 1972 so predlagane 
bistveno nove rešitve tako gle-
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de na stanovanjsko reformo iz 
leta 1965 kot tudi prevladujočo 
prakso reševanja stanovanjskih 
vprašanj v tem obdobju. Bist
vene novosti, vezane na korist
nika stanovanj (delavca), so na
slednje:
1. Nosilec reševanja stanovanj

skih vprašanj bo posamez
nik. Podjetje, banka in dru
ge institucije mu pomagajo 
pri njegovih prizadevanjih 
za pridobitev primernega sta
novanja.

2. V stanovanjsko gospodarst
vo prodirajo ekonomski od
nosi, pri čemer bo najpo
membnejša novost ekonom
ska najemnina, diferencirana 
glede na ekonomski položaj 
gospodinjstva. Polno eko
nomsko ceno bodo plačevale 
družine, katerih dohodki bo
do prenesli njeno obremeni
tev. Doprinesla bo pomem
ben delež k večji stabilonsti 
dohodkov stanovanjskega go
spodarstva. Dosedanja je bi
la občutno prenizka, še zla
sti za udobna komfortna sta
novanja. Socialne razlike so 
bile pri tem očitne, saj ni 
bila realizirana težnja ob na
stopu stanovanjske reforme o 
diferenciranih subvencijah. 
Subvencije so bili deležni vsi 
imetniki stanovanjske pravi
ce ne glede na socialni polo
žaj.

3. Bistvena novost je v tem, da 
teži celotna družba tudi pri 
pridobivanju stanovanja k 
zmanjševanju socialnih raz
lik, o katerih nekaj časa na
zaj precej govorimo. V ta 
namen bo ustanovljen soli
darnostni stanovanjski sklad 
z vlogo družbene pomoči ti
stim družinam in posamezni
kom, ki zaradi svojega niz
kega standarda ne bodo v 
stanju sami zgraditi hiše, ku
piti stanovanja v bloku, po
praviti in predvsem izboljša
ti ali razširiti staro stanova
nje. Družbeno pomoč bodo 
prejemali tudi tisti, ki ne bo
do v stanju plačevati polne 
ekonomske cene najemnine. 
Najemna družbena stanova
nja bodo namensko grajena 
samo za stare ljudi, mlade 
družine in družine z nižjimi 
osebnimi dohodki. V takšna 
stanovanja bo mogoče tudi 
po izpraznitvi naseliti le tak
šno družino, kakršni je sta
novanje namenjeno.

4. V skladu s prej opisanimi 
spremembami bo urejeno tu
di financiranje novih stano
vanj v delovnih organizaci
jah. Pomembna bo lastna u- 
deležba delavca s privarče
vanimi sredstvi, ki jih nala
ga v banko. Prav tako bo ve
zala določena sredstva v ban
ki tudi delovna organizacija. 
Na osnovi vlog obeh subjek
tov bo banka dajala posoji
la. Zavzemamo se, da bi po
goji dajanja takih posojil o- 
stali tudi v naprej enaki. Za
kaj lastna udeležba? Zato, 
ker se stanovanje smatra kot 
potrošna dobrina, nujna do
brina, brez katere ni mogoče 
živeti. Posameznik mora tu
di sam razmišljati o tem, ka
ko in kaj bo lahko prispeval 
k rešitvi svojega stanovanj
skega problema. Mimo ali 
nestrpno čakanje na sklep 
organa o dodelitvi najemne
ga stanovanja je premajhen 
delež. O tem smo se prepri
čali v dosedanji praksi, kate

re ne smemo ponoviti. Gra
ditelji stanovanj si bodo mo
rali prizadevati kar se da k 
pocenitvi stanovanj. K temu 
teži tudi začeta družbena ak
cija.

KAKO BOMO REŠEVALI 
STANOVANJSKE PROBLEME 
PRI NAS?

Osnova za izdelavo progra
ma fizičnega obsega stanovanj 
in drugih stanovanjskih potreb 
so sedanje potrebe, ugotovljene 
na podlagi analize stanovanj
skih razmer v podjetju in dolo
čil samoupravnega sporazuma o 
sanaciji delavskih naselij. Po
trebe smo povečali do leta 1976 
v skladu z višino finančnih sred
stev, ki bodo potrebna za rea
lizacijo programa. Tako je koli
činski program popolnoma 
vsklajen z možnostmi za reali
zacijo. Potreb bo v nakazanem 
obdobju vsekakor več, za njih 
rešitev pa bomo morali poiskati 
še druge vire financiranja, kate
rih ni mogoče realno predvideti 
(morebitna kreditna sredstva 
drugih delovnih organizacij).

Po zbranih podatkih potre

buje naš kolektiv trenutno 80 
stanovanj, od tega:
— 55 družinskih (dvosobna in 

večja
— 19 enosobnih
— 6 garsonjer

Samoupravni sporazum na
laga delovnim organizacijam, da 
poskrbijo za primerne stano
vanjske pogoje za delavce v na
seljih. V skladu s tem bo mora
lo do leta 1974 tudi naše podje
tje izpolniti določene obvezno
sti. Potrebno je:
— zgraditi nov samski dom z 

zmogljivostjo 75 sob z dve
ma ležiščima,

— v sedanjem samskem in mla
dinskem domu urediti: po 1 
sušilnico za obleko in čev
lje, 1 čistilno garderobo, 3 
čistilne prostore z balkonom 
in po 1 čajno kuhinjo ter 
preurediti sanitarne prosto
re.
Vse nakazane potrebe delav

skih naselij se bodo morale fi
nancirati iz sredstev za stano
vanjske namene, zato bo za sta
novanja toliko manj sredstev 
na razpolago.

1. Planirano število, površina In 
vrednost stanovanj v letih 1972-1976

vrsta stanovanj površina nabavna vred. 
žtevilo m» v 000 din

— samske sobe
— garsonjere
— enosobna
— enoinpolsobna
— dvosobna
— dvoinpolsobna
— trosobna 

SKUPAJ:

75 1050 4.200
10 250 827
30 1050 3.512
43 1806 6.279
73 3942 13.554
1 65 195
1 106 318
233 8269 28.885

Iz tabele je razvidno, da bo 
podjetje predvidoma sodelovalo 
pri financiranju 233 stanovanj 
delavcev, katerih skupna povr
šina je 8269 m2 in nabavna vred
nost 2,9 starih milijard dinar
jev. V obseg so vključena tudi 
samska stanovanja. Nizko šte
vilo večjih stanovanj od dvosob
nih je novost. Podjetje se je 
spričo zastavljenih smernic re
ševanja stanovanjskih proble
mov in nakazanih potreb odlo
čilo, da bo sodelovalo pri finan
ciranju stanovanj do velikosti 
dvosobnega stanovanja, razliko 
do večjega stanovanja ali izgrad
nje individualne stanovanjske 
hiše bo moral kriti posameznik.

Za Izboljšavo obstoječih sta
novanj (samskih in zasebnih) 
predvidevamo porabo 114 starih 
milijonov din,

2. Vrste stanovanj glede na vire 
financiranja

Poleg 35 najemnih stanovanj 
v letu 1973 predvidevamo v na
slednjih petih letih le toliko tak
šnih stanovanj, kolikor jih bo 
mogoče zgraditi iz sredstev a- 
mortizacije stanovanjskega fon
da in deležnim iz dohodka de
lovne organizacije, kar predstav
lja cca eno družinsko stanova
nje letno.
3. Način zagotavljanja sredstev 

za stanovanjske potrebe

Združevanje sredstev pride v 
poštev pri stanovanjih, ki bodo 
postala last delavcev in pri 
gradnji najemnega bloka za de
lavce v letu 1973. Za vse ostale
stanovanjske potrebe bo podje
tje edini investitor s svojimi 
sredstvi.

Združevanje sredstev za last
na stanovanja:
— oročena sredstva podjetja v 

banki
4.810.000 din

V programu dajemo pouda
rek na stanovanja, ki bi jih naj 
delavci pridobivali v last. Pri iz
gradnji teh stanovanj pridejo v 
poštev združena sredstva podje
tja, delavcev in banke. Od 233 
stanovanj bi v petih letih zgra
dili 116 takšnih stanovanj. Na
men usmeritve je spodbuditi na
mensko varčevanje delavcev za 
stanovanje.

V teku priprav je tudi grad
nja 35-stanovanj skega bloka za 
delavce, ki bo realizirana v letu 
1973. Ta stanovanja bodo najem
na, vanje pa se bodo vselili v 
glavnem delavci z nižjimi in 
povprečnimi osebnimi dohodki, 
ki na drug način ne morejo 
priti do stanovanja.

— 75 % kredita banke na sred. 
podjetja

3.608.000 din
— privarčevana sredstva delav- 

CCV4.572.000 din
— 130 % kredita banke na sred. 

delavce v
5.943(000 din 

SKUPAJ:
18.933.000 din

Združevanje sredstev za na- 
emna stanovanja:
5- stanovanjski blok v letu 1973 

skupaj
4.600.000 din

— sredstva podjetja 80%
3.680.000 din

— sredstva delavcev v obliki 
predplačila najemnine 20%

920.000 din
4. Viri sredstev podjetja
Naš plan stanovanjske grad

nje bazira na 6% stanovanj
skem prispevku iz brutto oseb
nih dohodkov, kakršnega pred
laga občinska skupščina s pred
videnim samoupravnim spora
zumom, ki bi naj bil sklenjen 
med delovnimi organizacijami v 
občini Celje. Dosedanji stano
vanjski prispevek je znašal 4% 
od bruto OD.

Glede na to bodo viri podje 
tja naslednji:
— ustvarjeni 6 % stanov, pris

pevek, zmanjšan za obvezni 
prispevek v subvencij ski 
sklad v letu 1972 in prispe
vek v solidarnostni sklad

13.270.000 din
— del iz dohodka (namensko iz

ločanje)
612.000 din

— amortizacija
540.000 din

— vinjene anuitete za dane 
kredite delavcem

330.000 din
— prenešena sredstva iz prejš

njega leta
232.000 din 

Skupaj:
14.984.000 din

Morebitni ostali viri sredstev 
bi bili kreditnega značaja (iz so
lidarnostnega stanovanjskega 
sklada in delovnih organizacij, 
kjer je zaposlen zakonec naše
ga delavca). Sredstev solidarno
stnega sklada nismo mogli pred
videti, ker še niso izdelana pra
vila dodeljevanja koristnikom, 
katerih se bodo posluževali or
gani sklada, predvideli pa smo
510.000 din sredstev drugih de
lovnih organizacij.

Ob koncu moramo opozoriti 
člane kolektiva, da bo zastavlje
ni plan težko realiziran točno v 
mejah navedenega obdobja, ker 
moramo upoštevati obvezno ve
zavo sredstev v banki (podjetje 
11 mesecev, delavci od 13 mese
cev dalje).

Navedli smo bistvene postav
ke srednjeročnega plana. Pred 
nami je faza realizacije plana. 
Vsekakor ta faza ne bo lahka. 
Potrebni bodo resnično združe
ni napori zainteresiranih: pod
jetja, banke, občine, stanovanj
skega podjetja in delavcev. No
vim načrtom bo treba prilago
diti tudi predpise podjetja (pra: 
vilnik). Potrebno bo upoštevati 
kriterije, pod katerimi bomo 
reševali stanovanjske probleme 
slabše situiranih družin zapo
slenih delavcev.

tiHSHSHSHBHBHSHSHBHStSS*

Na drugi stopnji Visoke eko- 
nomsko-komercialne šole v Ma
riboru je 13. decembra 1972 di
plomiral tovariš Arnuš Ludvik, 
šef plansko-analistske službe 
podjetja.
Ob tem pomembnem uspehu to
varišu Arnušu iskremo čestitamo.
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Izpitni termini
Termini za strokovne izpite inženirjev in tehnikov v letu 1973

Prijava do Pismeni del
i/n 10/11
i/iii 10/III
28/III 7/IV
25/IV 5/V
6/VI 16/VI
26/IX 6/X
23/X 3/XI
20/XI 8/XII

Sedež izpitnega odbora je pri

Ustmeni del
20., 21. — 22/11

20., 21. — 22/III
17., 18. — 19/IV

15., 16. — 17/V
26., 27. — 28/VI

16., 17. — 18/X
13., 14. — 15/XI

18., 19. — 20/XII
Biroju gradbeništva Slovenije,

Ljubljana, Titova 25 a/I, telefon 317-287, 312-733, kjer so interesen
tom na razpolago izpitni program za strokovne izpite, pravilnik o
strokovnih izpitih in obrazec prijave za strokovni izpit.

Novoletna nagradna križanka

cm 96/,,
Zahvala

ČLANA KOLEKTIVA ANTON IN VIDA SUKIČ Sfc ISKRI
NO ZAHVALJUJETA SEKTORJU PROIZVOD. OBRATOV, 
SEKTORJU ZA MEHANIZACIJO, SINDIKATU IN VSEM,
KI SO DAROVALI CVETJE TER IZREKLI SOŽALJE OB 
SMRTI MAME URŠULE SORIC IN MAME NEŽKE OMERZU

Za nagradno križanko v številki 
9-10 je prišlo 31 pravilnih reši
tev. Žreb je izbral:
I. nagrado v višini 50,- din 

prejme Darinka Kodrin,
II. nagrado v višini 30.- din 

prejme Ivo Jelen in

III. nagrado v višini 20.- din 
prejme Ivica Bezlaj.

Rešitve za novoletno nagrad
no križanko pošljite do 10. ja
nuarja na uredništvo glasila.
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